

Appendix
(A.)
17th Jan'y.

being found conformable to the agreement between them and the said Joseph Raimond, Contractor, as appears by the discharge given by the Commissioners to the said Contractor before Mr. Gauvreau and Confrère, Notaries, dated at Malbaie, the sixth of October one thousand eight hundred and thirty two.

The sum allowed by the Legislature was Five hundred pounds Currency, and deducting that allowed to the said Contractor, there remained a balance of twenty five pounds Currency, in the hands of the said Commissioners, which they determined to employ in painting the said Bridge in order to preserve the wood.— In doing this, and in some other work which the Contractor was not bound to perform, they expended as well as for other expenses incurred for papers, writings &c., the sum of Twenty four pounds and six pence Currency, as appears by the General Account transmitted to the Inspector General of Public Accounts for the Province.

As there still remained a balance of nineteen shillings and six pence, in the hands of the Commissioners, they employed it in putting Iron on the upstream ends of the Piers, which being of wood were liable to be damaged by the Ice, in doing which they also expended a further sum of One pound seven shillings and six pence, which leaves a balance of eight shillings Currency in their favor.

The whole nevertheless humbly submitted.

Malbaie, 4th January, 1834.

J. B. CIMON,
ANTOINE RIVERIN,
JOSEPH X TREMBLAY,
JULIEN X BOUCHARD,

We the undersigned Notaries resident at St. Etienne, Malbaie, certify that the foregoing Signatures and marks were made in our presence.

Malbaie, 4th January, 1834.

CHAS. H. GAUVREAU, N. P.
ED. TREMBLAY, N. P.

No. 5.

To the Honorable the Knights, Citizens and Burgesses of the Province of Lower Canada, in Provincial Parliament assembled.

The Commissioners appointed under the Act of the 1st year of William the Fourth, Chapter 8, and continued under that of the 3rd William the Fourth, Chapter 26, to cause a Road to be opened from the Cross at Vivarnoché, in the Parish of Pointe du Lac, to the Mill of Ste. Marguerite, in the Town of Three Rivers, respectfully inform Your Honorable House :

That with the sum of one hundred pounds appropriated by the Act of the last Session, and the sum of seven pounds six shillings and five pence Currency, which remained in the hands of the said Commissioners, out of the sum first appropriated for opening the said Road, they succeeded in opening the same from one end to the other, and in constructing one Bridge on it, and that one the principal. That the said Road is now duly verbalized, and may be left to be kept in repair by the Landholders, who are bound, whenever the Grand Voyer shall think it necessary, not only to keep it in repair, but to complete it. That it would nevertheless be desirable to make two other Bridges, viz : one over the River Ste. Marguerite, and the other across a hollow on the land

Raimond, Entrepreneur, tel qu'appert par l'Acte de décharge, faveur du dit Entrepreneur par les dits Commissaires, devant le dit Mre. Gauvreau et son confrère, Notaires, daté à la Malbaie, le six Octobre mil-huit-cent-trente-deux.

La somme allouée par la Législature, était cinq cents livres courant. Déduction faite de celle allouée au dit Entrepreneur, il restait une balance de vingt-cinq livres susdit cours, dans les mains des dits Commissaires, qu'ils ont décidé d'appliquer pour peindre le dit Pont afin de conserver le bois dans cet ouvrage et autres que l'Entrepreneur n'était pas obligé de faire, et aussi pour autre dépenses encourues pour papiers, actes &c., ils ont dépensé la somme de vingt-quatre livres douze sous courant, tel qu'appert par le compte général transmis à l'Inspecteur Général des Comptes Publics de la Province.

Comme il restait encore, une balance de dix-neuf schelings et douze sous, entre les mains des Commissaires, ils l'ont employée à mettre du fer aux avant-becs des Cages pour les garantir des glaces, qui étant faites de bois étaient susceptibles d'être endommagées, avec en outre une somme d'une livre sept schelings et demi fournie par eux, laisse une balance en leur faveur de huit schelings susdit cours.

Le tout humblement soumis.

Malbaie, 4 Janvier 1834.

J. B. CIMON,
ANTOINE RIVERIN,
JOSEPH X TREMBLAY,
JULIEN X BOUCHARD,

Nous soussignés, Notaires, résidans à St. Etienne, dite la Malbaie, certifions que les signatures et marques ci-dessus, ont été faites en notre présence.

Malbaie, 4 Janvier 1834.

CHAS. H. GAUVREAU, N. P.
ED. TREMBLAY, N. P.

No. 5.

Aux Honorables Chevaliers, Citoyens et Bourgeois de la Province du Bas-Canada, en Parlement assemblés.

Les Commissaires nommés en vertu de l'Acte de la 1re année de Guillaume Quatre, Chapitre 8 et continuée en vertu de la 3e aussi Guillaume Quatre, Chap. 26, pour faire ouvrir un Chemin depuis la Croix de Vivarnoché, dans la Paroisse de la Pointe du Lac, jusqu'au moulin de St. Marguerite, dans la ville des Trois-Rivières, exposent humblement à Votre Honorable Chambre.

Qu'au moyen de l'appropriation de cent livres courant, accordée par l'Acte de la dernière Session et de la somme de sept livres, six schelings, cinq deniers et trois quarts aussi courant, qui était restée entre les mains des dits Commissaires sur la première appropriation pour l'ouverture du dit Chemin, ils sont parvenus à faire ouvrir le dit Chemin d'un bout à l'autre et à y faire construire un Pont, le principal. Que ce Chemin est maintenant dûment verbalisé et peut être mis à la charge des propriétaires de terres qui y sont tenus, lorsque le Grand Voyer le jugera à propos, tant pour le compléter que pour son entretien ; que néanmoins il serait nécessaire d'y construire deux autres ponts, savoir : un sur la Rivière Ste. Marguerite ; et l'autre

Appendix
(A.)
17 Janvr.